

**POST-2015 INTERGOVERNMENTAL NEGOTIATIONS (FOLLOW UP AND REVIEW SESSION) – GENERAL  
ASSEMBLY**

**Informal meeting Intervention on behalf of Reacción Climática – Bolivia**

**May 20, 2015, UN New York**

**English**

Thank you Mr. Co-Facilitator,

My name is Carmen Capriles and I speak on behalf of Reacción Climática,

And I would like to share a few reflections on what has been said.

1. We are all living on Planet Earth, and the goals and targets should have the implicit aim of respect and guarantee all its living systems, a healthy planet will guarantee fit and safe societies, a sick planet will deliver weak societies, no matter how good our global framework is draft.
2. If we are thinking on not leaving anyone behind we need to recognize that there are societies, groups of people for whom private sector means nothing, (without mentioning the other million species whom we share the planet) there are groups of indigenous that depend on forests, resources and not in currencies, as well as indigenous groups that for example have decided not to be contacted, we must respect them and take them also into account, while learning from them a whole new dimensions to human nature that has demonstrated over centuries on how to survive on this planet, as part of it and not its owner.

And to conclude, I encourage everybody involved in the process to run that extra mile, to think and take into account all those things that we give for granted; like water, food, air, environment, climate and propose on how we can guarantee that, the essential, to those who are not here (in the room), for those who just came (to this world) and for those yet to come. Not by trenching ourselves but by opening our minds!

Thank you!

**Spanish**

Gracias Sr. Co-facilitador,

Mi nombre es Carmen Capriles y hablo a nombre de Reacción Climática,

Aprovecho la oportunidad para compartir algunas reflexiones sobre lo expuesto.

1. Todos vivimos en un Planeta llamado Tierra, por lo tanto los objetivos y metas planteadas deberían tener el fin implícito de respetar y garantizar sus diferentes sistemas de vida, un planeta saludable garantizará sociedades sanas y seguras, un planeta enfermo genera sociedades débiles, sin importar cuán bueno sea el marco proyectado de una nueva agenda global.

2. Si estamos pensando en no dejar a nadie atrás tenemos que reconocer que hay sociedades, grupos de personas para las que el sector privado no significa nada, (sin mencionar los otros millones de especies de las que compartimos el planeta) hay grupos de indígenas que dependen sobre los bosques, los recursos y no en divisas, así como los grupos indígenas que, por ejemplo, han decidido no ser contactado, quienes merecen nuestro respeto y también ser tomados en cuenta, y al mismo tiempo aprender de ellos una nueva dimensión de la naturaleza humana que han demostrado durante siglos cómo sobrevivir en este planeta, como parte de ella y no su dueño.

Y para concluir, os animo a todos los que participan del proceso a correr esa extra milla, para pensar y tomar en cuenta todas las cosas que damos por sentado; como el agua, los alimentos, el aire, el medio ambiente, el clima y proponer cómo podemos garantizar, lo esencial, a aquellos que no están aquí (en esta sala), a los que acaba de llegar (a este mundo) y a aquellos que aún está por venir. No nos pongamos límites, sino, más bien abramos nuestras mentes!

Gracias!

